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En relació amb diverses notes de premsa, que han aparegut en alguns mitjans de 
comunicació, on es parla de la reunió de la Junta Rectora del Parc Natural de la Serra d’Irta que 
va tindre lloc el dia 23 d’abril de 2009 a Peníscola, APNAL-Ecologistes en Acció com a 
representants de les associacions ecologistes i conservacionistes de la zona d’influència del parc 
natural, ens agradaria afegir les següents matisacions: 
 
- Que les notes de premsa referència única i exclusivament a la previsió d’inversions que es 
realitzaran dins del parc durant el proper any 2009. 
 
- Que a la Junta Rectora es van tractar altres temes que són molt importants i d’interès per a la 
gent de la zona. 
 
- Que un dels temes que va suscitar més debat va ser el tema de la roturació i la transformació 
de finques dins del parc. Que la resposta de la Sra. Carmen Olmos, responsable de l’Àrea 
d’Espais Naturals i del Sr. Jorge Traver, Director Territorial de Castelló de la Conselleria de 
Medi Ambient, va ser molt clara i contundent, recordant que tant el PORN com el PRUG 
prohibeixen la roturació de terrenys forestals, terrenys abandonats fa temps, que en tots els casos 
cal demanar permís a la conselleria i que si es tracta de finques grans cal realitzar un estudi 
d’impacte ambiental. 
 
A nosaltres ens agradaria recordar, a més a més, que: 
 
- NO es poden realitzar activitats que alteren les condicions de l’espai natural. 
 
-TAMPOC es poden realitzar activitats que incrementen l’erosió o generen pèrdua de la qualitat 
dels sòls. 
 
- NO es pot destruir la coberta vegetal, ni l’hàbitat d’espècies protegides. 
 
-TAMPOC es poden crear noves àrees de conreu, ni transformar àrees de secà en regadiu. 
 
-ELS MOVIMENTS DE TERRES estan subjectes a llicència urbanística i que és un requisit 
indispensable l’informe favorable de l’òrgan competent en espais naturals. 
 
Ens agradaria recordar-li al Sr. Constantino Simó, Director-conservador del parc, que es 
obligació seva la coordinació, execució i supervisió del compliment de les normes i 
reglamentacions del Parc.  
QUÈ HA FET DAVANT LES DENÚNCIES QUE S’HAN PRESENTAT I QUE FAN 
REFERÈNCIA A LES TRANSFORMACIONS REALITZADES AL VOLTANT DEL MAS 
DEL SENYOR? 
 
També s’obvien altres informacions que des d’Ecologistes en Acció considerem 
importants: 
 
- La publicació de la revista AL MARGE, una revista en format digital que informarà de les 
notícies relacionades amb el Parc Natural. 
- El registre de la marca de Parc Natural de la Serra d’Irta que podrà atorgar-se a productes de 
qualitat, naturals, respectuosos amb el medi ambient. Un distintiu que podrà valoritzar alguns 
productes o serveis de la zona, especialment de xicotets empresaris. 



 
 
 
- La nostra demanda, de moment aturada per falta de diners, de realitzar un alberg al municipi 
de Santa Magdalena i que el seu consistori està estudiant. 
 
- L’adequació d’una zona d’acollida per als visitants, prop del parc, a la zona d’Alcossebre, 
previ a la realització d’un centre d’interpretació. 
 
- La prohibició de realitzar esports en quads per les zones protegides. 
 
- La necessitat d’una major coordinació entre els ramaders i caçadors de la zona, per fer 
compatibles les seues activitats amb altres de tipus recreatiu, excursions, passejades... 
 

Vinaròs a 25 d’abril de 2009 
 
 

Joan Sanz i Sancho 
Representat d’Ecologistes en Acció a la 

Junta Rectora del Parc Natural de la Serra d’Irta 
964 413 234 
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Con relación a varias notas de prensa, que han aparecido en algunos medios de 
comunicación , donde se habla de la reunión de la Junta Rectora del Parque Natural de la Sierra 
de Irta que tuvo lugar el día 23 de abril de 2009 en Peñíscola, APNAL-Ecologistas en Acción 
como representante de las asociaciones ecologistas y conservacionistes de la zona de la 
influencia del parque natural, nos gustaría añadir las siguientes matizaciones: 
 
- Que las notas de prensa hacen referencia, única y exclusivamente, a la previsión de 
inversiones que se realizarán dentro del parque durante el año 2009 . 

 
- Que en la Junta Rectora se trataron otros temas que son muy importantes y de interés para la 
gente de la zona. 
 
- Que uno de los temas que suscitó más debate fue el tema de la roturación y la transformación 
de fincas dentro del parque. Que la respuestas, tanto de la Sra. Carmen Olmos, responsable del 
Área de Espacios Naturales como del Sr. Jorge Traver, Director Territorial de Castelló de la 
Consejería de Medio Ambiente, fueron muy claras y contundentes, recordando que tanto el 
PORN como el PRUG prohíben la roturación de terrenos forestales y terrenos abandonados; 
que en todos los casos hace falta pedir permiso a la Conselleria y que si se trata de fincas 
grandes hace falta realizar un estudio de impacto ambiental.  

 
A nosotros nos gustaría recordar, además, que:  
 

-NO se pueden realizar actividades que alteren las condiciones del espacio natural. 
 
-TAMPOCO se pueden realizar actividades que incrementen la erosión o generen pérdida 
de la calidad de los suelos. 
 
-NO se puede destruir la cubierta vegetal, ni el hábitat de especies protegidas. 
 



 
 

-TAMPOCO se pueden crear nuevas áreas de cultivo, ni transformar áreas de secano en 
regadío.  
 
-Los movimientos de tierras están sujetos a licencia urbanística y que es un requisito 
indispensable un informe favorable del órgano competente en espacios naturales.  
 
Nos gustaría recordarle al Sr. Constantino Simó, Director-Conservador del Parque Natural, 
que es su obligación la coordinación, ejecución y supervisión del cumplimiento de las 
normas y reglamentaciones del Parque.  
¿QUÉ HA HECHO ANTE LAS DENUNCIAS QUE SE HAN PRESENTADO Y QUE 
HACEN REFERENCIA A LAS TRANSFORMACIONES REALIZADAS ALREDEDOR 
DEL MAS DEL SENYOR?  
 
También se obvian otras informaciones que desde Ecologistas en Acción consideramos 
importantes:  
 
-La publicación de la revista AL MARGEN, una revista en formato digital que informará de 
las noticias relacionadas con el Parque Natural.  
 
-El registro de la marca de Parque Natural de la Sierra de Irta que podrá otorgarse a 
productos de calidad, naturales y respetuosos con el medio ambiente . Un distintivo que 
podrá revalorizar algunos productos o servicios de la zona, especialmente de pequeños 
empresarios. 
 
-Nuestra demanda, por el momento paralizada por falta de dinero, para realizar un albergue 
en el municipio de Santa Magdalena y que el consistorio está estudiando. 
 
-La adecuación de una zona de atención a los visitantes, cerca del parque, en la zona de 
Alcossebre y previa a la realización de un centro de interpretación. 
 
-La prohibición de realizar deportes en quads por las zonas protegidas. 
 
-La necesidad de una mayor coordinación entre los ganaderos y cazadores de la zona, para 
hacer compatibles sus actividades con otras de tipo recreativo, excursionista...  
 
 

Vinaròs a 25 de abril de 2009 
 
 

Joan Vicent Sanz i Sancho 
Representate de Ecologistas en Acción en la Junta Rectora del  

Parque Natural de la Sierra de Irta 
Tlfs: 964 413 234 686 553 903 


